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Нова секција у нашем Дому. 
Ученици показују велико 
интересовање за латино 
плес. Часове плеса држи 
професионални инструктор плеса 
у два термина током недеље, 
у трајању од један до два сата. 
Ученици који су савладали више 
плесних игара веома су активни 
и ван резервисаних термина, 
а истовремено мотивишу и 
остале ученике. Музика веома 
позитивно утиче на психофизички 
развој ученика. Координатори 
секције плеса су Душана Кошутић 
Анђелић, Верица Чолић и Љиљана 
Драгојевић.

У   склопу       унапређивања       информационо-
комуникационих технологија у оквиру 
Дома ученика, пуштен је у рад нови 
портал. Поред модерног дизајна 
и бројних информација, до краја 
године ће вам на располагању бити 
и корисничке стране путем којих 
ћемо вам обезбедити бројне услуге 
у електронском облику, као што су 
услуге кухиње, услуге вешернице, 
обавештења, услуге електронске 
кореспонденције,е-библиотека, 
е-секције и још много тога. Све то и још 
много више желимо да родитељима 
пружимо путем новог сајта.  Већи 
степен интерактивности. Желимо да, 
још више него до сада, комуницирамо 
са вама, посетиоцима нашег сајта, 
родитељима заинтересованим 
за бројне теме. Наш нови сајт 
је лепши, бољи, прегледнији, 
модерно дизајниран, бржи 
и функционалнији у сваком 
погледу. Дуго смо га и темељно 
припремали и са поносом 
можемо да кажемо да је сјајан.
Посетите га, желимо вам 
добродошлицу.

Организована је посета ботаничкој 
башти“ Јевремовац“ у сарадњи 
биолошке и туристичке секције 
нашег дома.
Ученици су обишли башту у 
пратњи стручног водича, који је 
својом причом дочарао природно 
богатство баште,порекло њених 
врста и изнео многе занимљивости 
везане за сваку од њих. Посебну 

пажњу ученика је привукао 
„Јапански врт“, који је уређен 
по принципима источњачке 
филозофије и стакленик са преко 
1000 тропских, суптропских и 
медитеранских биљака. Ова мала 
оаза природе у центру Београда, 
оставила је пријатан утисак на 
ученике са жељом да је поново 
посете.
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Зашто одабрати   наш Дом?   Живот 
и рад у Дому је организован 
на начин који ученицима, уз 
правилно коришћење понуђених 
садржаја, обезбеђује успех у 
свестраном образовању, као и 
индивидуални напредак и одрастање 
у самоостварену и задовољну 
особу. У наредној школској  години, 
наставићемо са континуираним 
унапређењем услова за боравак, 

учење и одрастање ученика. Свака 
соба ће имати приступ бржем и 
стабилнијем интернету, где би 
имали одличан интернет током 
24 сата. Такође, од следеће године 
прваци ће добити  картице за 
мобилне телефоне као и телефонске 
апарате, како би били умрежени са 
васпитачима, свим људима из Дома и 
међусобно комуницирали бесплатно. 
Очекује се и почетак рада домског 

радија, реновирање трпезарије, 
даље унапређење јеловника, редовни 
одлазак на базен ,,Ташмајдан”. Осим 
тога организују се обиласци града и 
појединих знаменитости. Ученички 
парламент редовно организује журке. 
У оквиру слободног   времена,  
пажња се посвећује културно-
забавним активностима, рекреацији 
и подстицању  активног односа 
према  њиховом окружењу.

Ботаничка башта, основана је 1874. одлуком Министарства просвете Краљевине Србије, на предлог 
Јосифа Панчића, који је био и њен први управник. Ботаничка башта „Јевремовац“ , учионица под отвореним небом
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Васпитни рад  
у домовима 
ученика и значај 
центра  за 
социјални рад

Огледна 
тема 
биолошке
секције
Још једно предавање, 
одржано је у четвртак 
22.3.2018. са почетком у 17 
часова, Била је то огледна тема 
„Психоактивне супстанце – 
одговорно доношење одлука 
и одупирање социјалним 

притисцима“. Тема је 
одржана у виду вршњачке 
едукације, од стране чланова 
биолошке секције уз помоћ 
васпитачице Драгане Кончар 
приликом припреме теме. 
Присутни ученици су имали 
прилику да чују информације 
о штетности дрога, 
последицама злоупотребе 
лекова и науче неке вештине 
које могу да користе да би 
одбили дрогу, ако се нађу  у 
ситуацији да им се нуди.Tema 
je протекла уврло опуштеној 
и отворенојатмосфери, јер 
су едукатори били управо из 
вршњачких редова.

да је хоби нешто што неко воли 
да ради, он има улогу да скрене 
пажњу са свакодневних тензија, 
фрустрација и фактора због 
којих смо тужни или агресивни. 
Хоби пружа унутрашњи мир 
особи и испуњава њен ум 
позитивним мислима. Помоћу 
хобија се на успешан начин 
боримо против насиља. 
Марија иза себе има велики број 
књига и радова, који су преведени 
на већи број страних језика. Била 
је дугогодишњи директор Дома 
ученика средњих школа у Нишу. 
Кроз свој васпитно-образовни рад 
и на позицији просветног радника 
и на позицији руководиоца, 
трудила се да буде иновативна. 
Увек je посвећивала пажњу 
ономе за шта je била сигурна 
да ће оплеменити њен рад, а 
наставу учинити, за ученике 
занимљивијом.

Почетком марта 2018. године 
др Марија Ранђеловић одржала 
је радионицу на тему  „Хобијем 
против насиља“.   У реализацији 
програма радионице 
учествовали су ученици свих 
узраста васпитачи, педагог и 
психолог.  
Тема је успешно реализована. 
Пошто је реч о савременом 
облику групног рада, ученици 
су активно били укључени у 
реализацију програма, с тим што 
је нагласак био на решавању 
проблема путем хобија - 
активност која се обавља због 
личног задовољства, преко 
кога ученици могу проширити 
своја знања, вештине и 
искуство и тако успоставити 
контакте са другим људима.  
Бављење омиљеним хобијем 
може да буде релаксирајуће и 
испуњавајуће искуство. Будући 

ХОБИЈЕМ
ПРОТИВ НАСИЉА

ДОМСКИ ДОГАЂАЈ

У петак, 02.03.2018. године у 
Великој читаоници Дома ученика 
средње железничке школе 
одржан је семинар под називом 
,, Васпитни рад  у домовима 
ученика и значај центра  за 
социјални рад’’.
Семинар је реализовала др 
Марија Ранђеловић, која је 
поделила своја дугогодишња  
стручна истраживања и 
практично искуство у васпитном 
раду са ученицима и како се 
суочити са новим облицима ,, 
Дигиталног насиља’’ које је све 
више присутно као друштвена 
појава.
Семинару су присуствовали 
запослени у васпитној служби, 
који су са др Маријом Ранђеловић  
поделили  и разменили своја  
вишегодишња искуства у раду са 
ученицима у нашем Дому.
Марија  је истакла да је вршњачко 
насиље у порасту у Србији, 
као и да нисмо сви адекватно 
информисани како би исто и 
препознали или уочили све 
знаке вршњачког насиља који 
нас упућују на то да се дешава 
нешто што је проблем данашње 
омладине.
Према њеним речима, врло 
је важно да научимо како да 
препознамо потенцијалне жртве 
и потенцијалне насилнике, да 
знамо како се врши насиље, како 
се оно доноси из породице и како 
преко медија улази у породицу.
На младе утичу породица, школа, 
медији, вршњаци….Уз одсуство 
васпитања и утицаја различитих 
фактора може доћи до поремећаја 
у понашању. Што се тиче 
вршњачког насиља и његове 
класификације као поремећаја у 
понашању, његови узроци се могу 

тражити у погрешном васпитању, у 
нереаговању васпитања, погрешним 
узорима неправовременој и 
неадекватној реакцији друштва, 
породице школе и свих установа 
одговорних за развој омладине.
Др Ранђеловић истиче да је 
превенција предуслов свега 
јер да бисмо нешто спречили 
морамо да знамо доста о самом 
проблему. Превенција се огледа 
у потенцијалима локалних 

самоуправа у смислу да свака 
заједница треба да на што бољи 
начин искористи своје потенцијале 
који омогућавају да млади користе 
своје слободно време на садржајан 
и користан начин. Ту се пре 
свега мисли на установе културе, 
спортске клубове, установе 
социјалне заштите, центре за 
професионалну оријентацију

Семинар „Васпитни рад у домовима 
ученика средњих школа Републике 
Србије“ је одржан на Златибору од 
12-14.04.2018. године у организацији 
Института за економију и право. 
Семинару су присуствовале  и 
васпитачице нашег Дома: Верица 
Чолић, Душана Кошутић Анђелић и 
Драгана Кончар.
Програм је организован у два дана.
Првог дана су одржана пленарна 
предавања на следеће теме: ,,Зашто 
су важни васпитачи”, ,,Наркоманија 
је болест – препознај, спаси, спречи”, 
,,Морално васпитање”. Наш Дом је 
имао једну постер презентацију на 
тему: ,,Вршњачка едукација”.

Другог дана се рад семинара одвијао 
у групама, при чему су учесници 
подељени у три секције:1.Адаптација 
и учење; 2.Животне вештине и 
3.Живот у заједници. Васпитачи 
нашег Дома су узели учешће у прве 
две секције. Васпитачице Душана 
Кошутић Анђелић и Верица Чолић 
су у оквиру друге секције – Животне 
вештине презентовале свој рад под 
називом ,,Комуникацијске вештине 
услов за функционисање тима’’. 
Презентација је изазвала значајно 
интересовање присутних, јер је 
након презентације упућено доста 
позитивних коментара и жеља да 
примене такву идеју у свом дому.

СЕМИНАР „ВАСПИТНИ РАД У 
ДОМОВИМА УЧЕНИКА” 

Домске Новине

Домске Новине
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Захвалница 
за заштиту 
ћирилице

СЕДНИЦА УЧЕНИЧКОГ  
ПАРЛАМЕНТА

Били смо 
у музеју 
Николе Тесле

ПРЕДАВАЊЕ 
НА ТЕМУ 
,,КАЗНА”

Домски парламент Дома ученика 
средње ПТТ школе се кроз свој 
програм рада, а ради остваривања 
и заштите права и интереса 

ученика, залаже за остваривање 
следећих циљева:
- Побољшање услова живота и рада 
ученика
- Организацију културно-забавног 
живота у Дому
- Економска питања и безбедност 
ученика
- Успостављање међудомске сарадње 
и сарадње са различитим владиним и 
невладиним организацијама.
Ученички парламент је законом 
загарантована формална институција, 
која ученицима омогућава демократски 
начин удруживања ради заступања 
интереса свих ученика у школи, као и 
учешће ученика у доношењу одлука 
које се њих непосредно тичу.

Удружење свесловенске писмености и заштиту ћириличног 
писма доделило је крајем априла Саши Роквићу, директору 
Дома ученика железничке школе захвалницу за доприос 
свесловенској писмености и заштити ћириличног писма.
Ових дана, тачније 24.маја је и дан словенске писмености, 
празник словенских светитеља Ћирила и Методија. 
Обележавају га све словенске земље као празник 
свесловенског просветитељства и сећање на мисионарство 
и визионарство браће из Солуна из времена јединствене 
хришћанске цркве.Заједнички празник Светог Ћирила и 
Методија установљен је најпре у Русији 1863. године, када 
је слављена хиљадугодишњица моравске мисије светитеља 
и када је празник проглашен за Дан словенске писмености 
прихваћен и код других словенских народа. Празник се 
прославља увек 24. маја (11. маја по старом календару) као 
сећање на тај дан 863. године када су светитељи Ћирило и 
Методије, после свечаности у част обнове Цариграда кренули на 
мисионарски пут у Моравску. За браћом остао је неизбрисив траг 
од великог значаја за све словенске народе а то су словенска

26.04.2018.године одржано је заседање представника 
Ученичког парламента Дома ученика средње железничке 
школе. Били су присутни и ученици Дома у великом броју, 
заједно са васпитачицама Верицом Чолић и Душаном Кошутић 
Анђелић.
Председник Ученичког парламента Лазар Стевић је 
констатовао да је већина захтева ученика испуњена: у 
јеловнику су направљене жељене измене у начину припреме 
оброка , као и количини и новим врстама јела које су наишле 
на позитивне реакције станара Дома; отворена је играоница, 
просторија за разоноду у којој ученици имају могућност да 
играју билијар, стони тенис, пикадо и стони фудбал у периоду 
предвиђеном за слободно време; реализована је хуманитарна 
акција за помоћ ученици Јовани Цветић; реновирана је 
теретана у којој је обезбеђено стручно вођење тренинга у 
присуству спортског тренера.
Председник Ученичког парламента је обавестио присутне да 
је  Дом обезбедио музику, декорацију и обезбеђење поводом 
предстојеће прославе матурске вечери, као и да је и ове године 
организован излет за награђене ученике.
Донет је закључак да је овогодишњи рад Ученичког 
парламента успешно реализовао велики број захтева у свом 
раду и оправдао поверење великог броја ученика.
Ученички парламент омогућава ученицима да кроз 
демократски начин удруживања и и организовања заступају и 
бране интересе свих ученика у Дому.
Кроз стварање атмосфере демократске културе и уважавање 
различитих аргумената и ставова, стварају се услови за лични 
развој ученика. Парламент чине по два представника из сваке 
васпитне групе. Парламент се бира сваке школске године и 
има: председника, потпредседника и координаторе задужене 
за одређене области. У сарадњи са учеником-председником 
ученичког парламента, рад секције организују и прате 
васпитачице Верица Чолић и Душана Кошутић Анђелић. 

У посету Музеју дошли смо заједно 
са ученицима из Которског дома 
ученика. Хтели смо, као домаћини, да 
им покажемо једну од највреднијих 
знаменитости града, у коме живимо 
док смо у дому. Утисци су били 
више него позитивни. Свима је 
најзанимљивије било представљање 
трансформатора, где људи држе 
неонске сијалице у рукама, које у 
тренутку пуштања муње светле без 
икаквих жица. Држећи ове сијалице 
у руци, можда нисмо баш схватили 
суштину, али осетили смо срећу и 
понос што је овај геније био наш и 
што имамо музеј посвећен његовом 
животу и раду.                   

Негујући културу лепог изражавања, 
чланови литерарне секције окупили 
су се у среду, 29.03.2018.године у Клубу 
ученика да присуствују предавању на 
тему ,,Казна’’ (казна као друштвени 
феномен некада и данас).
Модератор предавања био је ученик 
Вељко Вујић, члан литерарне секције. 
Вешто баратајући подацима и 
чињеницама, Вељко је заинтересовао 
велики број ученика нашег Дома за 
ову проблематику доводећи у везу 
казну као последицу понашања у 
оквиру домског контекста.
Велики број наших ученика узело је 
учешће износећи своје мишљење о 
казни као филозофском, психолошком 
и социолошком феномену 
поткрепљујући га примерима из 
свакодневног живота.

литургија и традиција појања слављења Бога на сопственом језику, а 
њихове реформе означиле су и почетак словенске религиозне културе.

Чланови учениничког парламента на једном од састанака

Ученички парламент је 
саветодавно тело, које 
може да да у оквиру своје 
надлежности иницијативу, 
која не обавезује, а која 
се односи на ученичка 
питања

Домске Новине
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19.03.2018.године у Великој читаоници 
Дома ученика средње железничке школе 
ученици Саобраћајне школе из Земуна 
и Средње Медицинске школе ,, Надежда 
Петровић’’ из Земуна са својим професорима, 
одржали су предавање са презентацијом и 
демонстрацијом пружања прве помоћи на 
тему безбедности у саобраћају: ,,Сећање на 
жртве саобраћајних незгода’’.
Предавање наишло на велико 
интересовање ученика и васпитача, које је 
имало за циљ да едукује ученике  по питању 
њихове личне безбедности и осталих 
учесника у саобраћају, јер по званичним 
статистикама је највећи број настрадалих 
учесника у саобраћају  ( 30% )  је управо 
популација младих у узрасту до 25 година. 
Као најбитније изазиваче саобраћајних 
незгода, он је истакао непрописну брзину 
возила, вожњу у алкохолисаном стању 
и невезивање појаса напред, а посебно 
позади. Изнесен је податак да само 5 одсто 
путника везује појас на задњем седишту.
Према речима предавача, статистички 
подаци показују да се број погинулих у 
саобраћајним несрећама у Србији из године 
у годину смањује. Почетком деведестих 
2.000 људи је погинуло, док је прошле 
године 607 страдало у несрећама, док је око 
20.000 повређено.
Наглашен је и значај бројних акција попут 
“Ђаци вас моле успорите поред школе” 
у оквиру које је регулисана зона око 150 
београдских школа.
Иначе Светски дан сећања на жртве 
саобраћајних незгода (WDR) обележава се 
сваке године, треће недеље у новембру, 
од стране све већег броја земаља на свим 
континентима широм света.
Овај је дан посвећен сећању на милионе 
умрлих или повређених у саобраћајним 
незгодама, њиховим породицама и 
заједницама, као и одавању почасти 
преданим радницима службе хитне 
медицинске помоћи, полиције и 
здравствених радника који се свакодневно 
носе с последицама саобраћајног 
трауматизма.

Блиц је извештавао са састанка директора Саше Роквића 
и представника СИМ-а (Спотске игре младих)

Представници “Спортских игара младих” посетили су Сашу 
Роквића, директора Дома ученика средње железничке 
школе, са којим су успешно сарађивали док је био на 
челу Дому ученика средње ПТТ школе. Роквић је примио 
делегацију, коју су чиниле: Ивана Јовановић, председник 
СИМ Србије и Марија Михајловић, асистент председника,а 
састанку је присуствовао и Милош Ковачевић, саветник 
министра просвете, науке и технолошког развоја.
У тексту се наводи да су представници СИМ-а први пут 
прошле године сарађивали са директором Роквићем, као 
и да је ова њихова  посета мали знак пажње и прилика 
да кажу велико хвала у име деце Србије, Спортских игара 
младих и своје лично име, на свим малим и великим 
корацима које је Саша Роквић са сарадницима предузео 
да помогне, како би  деца из свих делова наше земље 
која бораве у Београду, могу да се захваљујући његовој 
посвећености осећају као код куће.
-Већи део малих Симоваца је, на жалост, први пут био у 
посети Београду и носе прелепа сећања дружења у Дому 
и са учешћа на државном финалу 2017. Хвала Вам што сте 
препознали нашу енергију за реализацију пројекта, као и 
што сте допринели својом енергијом да се све организује 
на завидном нивоу. Очекујемо да ће наша сарадња и сада у 
Дому ученика средње железничке школе бити настављена 
у још већем обиму, на обострано задовољство – истакла 
је Ивана Јовановић, која је том приликом Саши Роквићу 
уручила захвалницу за допринос, подршку и развој 
Спортских игара младих.
Директор Саша Роквић се захвалио на признању, 
истакавши да је позитивно изненађен овим гестом, 
поручивши да је овај пројекат баш оно што деци треба.
- Оваква прича директно утиче на развој деце у овом 
времену. Спортске игре младих су прави пут до циља, а то 
је да имамо младе и здраве људе – рекао је Роквић.
Он је поздравио мисију пројекта, који је много више 
од самог спорта, стварање тимског духа, спајање 
деце и рађање нових пријатељстава, игра и пре свега 
подржавање фер плеја, за који се СИМ залажу већ 
годинама.

Спортске игре младих у Србији играју своју пету сезону. 
Април месец је резервисан за састанке, договоре и 
промоције, а све како би Игре надмашиле оне претходне. 
Тако су представници СИМ посетили Сашу Роквића 
директора Дома ученика средње железничке школе

БЕЗБЕДНОСТ
У САОБРАЋАЈУ

Велико хвала у 
име деце Србије

Актуелно 04

Говорило се о борби са тремом и страхом, говорило се о методама сређивања мисли, о ваљаној и 
примерној дикцији и гестикулацији, као и о врстама говорења и све то са пуно примера.

Беседништво 
и реторика, 
литерарно вече
У Дому ученика средње 
железничке школе одржано је 
литерарно вече језичке културе  у 
организацији литерарне секције.
Учествовали су и излагали 
своје радове ученици-чланови 
литерарне секције: Вељко Вујић, 
ученик 4. разреда XIV београдске 
гимназије и Милан Нешић, 
ученик 4. разреда филолошке 
гимназије, такође су и ченици 
шесте васпитне групе. 
Тема излагања је била: 
,,Беседништво и реторика’’. 
Књижевно вече је наишло 
на велико интересовање и 
осталих ученика  у  Дому,  који 
су у току вечери учествовали у 
интерактивном раду са излагачима 
- ученицима литерарне секције. 
Било је то једночасовно излагање 
о језичкој култури. Излагање је 
почело у осам сати и тридесет 
минута и обхватило је различите 
аспекте пре свега усменог 
изражавања. Причало се о 
говору уопште, о добробитима 
које леп, учтив и умесан говор 

са собом носе, о говору као 
средству комуникације, његовој 
присутности и свим његовим 
могућностима, али је упозорено 
на то и које, какве и колике зле 
и деструктивне ствари могу 
од речи изићи, уколико су 
злоупотребљене.
Говорило се о борби са тремом 
и страхом, говорило се о 
методама сређивања мисли, о 
ваљаној и примерној дикцији и 
гестикулацији, као и о врстама 
говорења на које ћемо ми 
ученици вероватно наићи, сада 
или касније током живота; све 
то са пуно примера. Говорили 
су и о структури коју говор треба 
да има и начинима његовог 
произношења. 
Будући већ четвртаци угледних 
београдских гимназија, уделили 
су нам и неколико савета о 
томе како треба одговарати, 
излагати, предавати, у уопште 
како се ваља држати у оним 
говорничким ситуацијама које 
сусрећемо у оквиру школе.

Домске Новине
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Повреде у саобраћају сврставају се у 
три водећа узрока смрти у свету
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наших ученика, због којих Дом 
постоји – каже Роквић.
Зато ће у наредном периоду 
становници Дома равноправно 
одређивали развојни пут ове 
установе.
- Мени се конкретно није свидела 
трпезарија, старомдна је и не 
приличи деци да ту обедују. 
Деца се слажу. Зато желим да им 
направим модерну трпезарију, по 
угледу на ресторан у коме ће они 
уживати, радови ће се изводити 
током лета и требало би да буду 
готови до почетка наредне 
школске године. Моја замисао је 
и да им направимо клуб, односно 
кафић у ком ће боравити и неће 
имати потребу да иду ван како 
би ишли на кафу, јер су у оквиру 
установе безбедни, а такође 
плаћали би по повлашћеним 
ценама, од по 40 или 50 динара. 
Свакако, ове ствари не можемо 
да реализујемо “преко ноћи”, 
потребно је време, али ћу се ја 
потрудити да то буде што брже. 
Једна од највећих замерки била је 
храна. Ученици су желели да им 

Прву ствар коју је урадио чим је 
крочио у Дом, Роквић је питао 
ученике, односно станаре 
те установе шта све треба 
променити, како би време које 
они проводе у Дому било лепше 
и лагодније.
- Прво сам питао станаре како 
изгледа живот у самом Дому 
и шта све треба променити. 
Организовао сам састанак са 
ученичким Парламентом и од 
њих сам заправо добио све 
смернице, и путоказ како треба 
решавати ствари у установи. 
Били су изненађени што могу 
све да кажу у лице одговорнима 
из Дома, без задршке, да се 
жале, критикују и укажу на 
проблеме. На састанку су били 
представници Дома, од шефа 
обезбеђења, преко васпитача, 
шефа кухиње и осталих. Састанак 
је прошао сјајно, јер сам сагледао 
праву слику из правог угла. Када 
се установе проблеми, много 
их је лакше решити, јер знате са 
које стране треба да посматрате 
ствари, у овом случају из угла 

на менију једном
недељно буде пица, као и еуро 
крем, бечка шницла. Одмах смо 
наручили апарат за пицу који би 
ускоро требало да стигне. Мени се 
знатно побољшао, чему сведочи 
и чињеница да за трећину деце 
од тада више долази на оброке. 
Не желимо да се деца хране у 
пекарама и фаст фудовима и 
троше новац, јер је домска храна 
сада знатно боља – наглашава 
Роквић.
Поправили смо камере и видео 
надзор, јер од 120 камера радила 
је тек трећина, а безбедност 
ученика мора бити на првом 
месту.
- Ученици су се жалили на спор 
интернет у собама, идеја је да им 
обезбеднимо бржи интернет, као 
у хотелу, где би свака соба имала 
одличан интернет током 24 сата.
Такође, од следеће године 
увешћемо првацима  картице 
за мобилне телефоне као и 
апарате, како би били умрежени 
са васпитачима, свим људима из 
Дома и међусобно и родитељима 

и  како би комуницирали потпуно 
бесплатно. То би у великој мери 
олакшало организацију и живот 
у самом Дому. Идеја је да сваке 
године прваци добију бесплатне 
моблне телефоне и картице – 
каже Саша Роквић.
Од свог постанка ова установа 
носи име Дом ученика 
Железничке школе, међутим
мало ко зна да ту има ученика који 
похађају више од 40 различитих 
школа на територији Београда, 
од техничких, медицинских, 
уметничких и осталих.
- Дом више не припада 
Железницама Србије, већ Влади 
Републике Србије и Министраству 
просвете, науке и технолошког 
развоја. Поднели смо иницијативу 
за промену имена дома – који ће се 
од наредне школске године звати 
„Патријарх Павле“.  УО је донео ову 
одлуку, а Министарство просвете 
је подржало нашу иницијативу. 
Предали смо захтев Црквеним 
органима да нам дозволе 
коришћење имена, тако да сада 
чекамо њихово одобрење.Иначе, 
приликом уписа, нису само деца 
била збуњена, већ и родитељи 
који мисле да за Дом могу да 
конкуришу само деца која упишу 
Железничку школу – каже он.
Ученици су недавно добили  
преуређену теретану, забавни 
клуб где ће бити смештен билијар, 
стони фудбал и пикадо, а иначе 
могу да користе и пливалиште 
базена Ташмајдан.
- Деца су тражила и ми смо им 
продужили боравак напољу за 
пола сата, јер су сада  топлији дани, 

а изашли смо им у сусрет,  јер је то 
била жеља наших ученика – каже 
Роквић. Како каже први човек Дома, 
до сада није чуо глас родитеља и 
да ли су они задовољни условима 
у којима бораве њихова деца, али 
је нагласио да му је то један од 
приоритета на који ће у наредном 
периоду посветити више пажње, 
како би се и глас родитеља чуо.
Ђаци су се жалили на прозоре 
који не дихтују добро, као и на 
покварене стоне лампе
у собама. Мајсторима је одмах 
издат налог да се све на шта су 
се ученици жалили поправи и 
омогуће бољи услови боравка.
План директора је да од нове 
школске године у ходницима 
постави разглас, на ком би 
ученици сами пуштали и бирали 
музику, и имали свој радијски 
програм.
- Сигуран сам да би ово 
орасположило ученике и унело 
једну потпуно нову и добру 
енергију у дом, а ми свакако 
желимо да су деца која бораве 
код нас срећна и задовољна – 
закључује Роквић.
 

Не желимо да се деца хране у пекарама и фаст фудовима и троше новац, јер је домска храна сада знатно боља – наглашава Роквић

Крајем децембра на функцију в.д. директора Дома Железничке школе постављен је 
Саша Роквић, који је пре тога био на челу Дома ученика ПТТ школе, пуне две године. 
Роквић је дошао са намером да ученицма који бораве у Дому, далеко од своје куће и 
родитеља, обезбеди лепше место за живот

ДОГОВОР КУЋУ
(ДОМ) ГРАДИ

Разговор05

Поправили смо 
камере и видео 
надзор. Безбедност 
ученика мора бити 
на првом месту
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Догађаји 06

ХУМАНИТАРНО
ВЕЧЕ У НАШЕМ ДОМУ
Под слоганом „Помозимо 
Јовани Цветић“  26. марта 2018. 
године Дом ученика средње 
железничке школе организовао 
је хуманитарно вече у циљу 
прикупљања финансијских 
средстава за помоћ тешко 
оболелелој ученици Јовани 
Цветић.
Хуманитарно вече је било 
организовано као културно – 
забавни програм. Програм је 
почео такмичењем из квиза, а 
потом наступом ученика Музичке 
секције. Програм је даље 
реализован наступом ученика 
Драмске и Фолклорне секције.
Хуманитарно вече је окупило 
велики број ученика и васпитача, 
који су својим присуством дали 
подршку поменутој акцији.
Јовани Цветић је била потребна 
финансијска помоћ и морална 
подршка у борби против тешке 
болести. Након завршетка 
програма организовано је 
прикупљње финанијских 

средстава. Јована је рођена 
као здраво дете. На крају осмог 
разреда отишла је код лекара 
да попуни здравствени лист за 
средњу школу и тада је у крви 
примећен велики број леукоцита. 
У УДК Тиршова је откривено да 
болује од хроничне мијелоидне 
леукемије (ХМЛ).
Болест је није обесхрабрила, 
свесно и одговорно се носи 
са знањем да је болесна и 
води се реченицом „Ништа 

није немогуће, за немогуће је 
потребно мало више времена.“
Јована је насмејана, дружељубива 
и позитивна особа. Ученица 
је другог разреда И Економске 
школе у Београду. Утеху 
проналази у музици, свира 
гитару и клавир и члан је КУД-а 
„Димитрије Туцовић“, у којем 
тренутно не може да игра због 
здравственог стања и због тога 
јој је веома жао. У току лечења 
откривена је мутација која је 
изискивала увођење новог лека, 
чија једна кутија месечно кошта 
4.000 ЕУР, а због вишечлане 
породице, њени најближи нису у 
могућности да тај лек (ТАСИГНА) 
приуште. Јована се нада да 
би узимањем овог лека могла 
да избегне трансплантацију 
коштане сржи.
Жеља да путује светом, да буде 
успешна, да ради оно што воли 
и да уз њу увек буду породица и 
најбољи пријатељи – разлог су да 
не дозволи леукемији да победи.

ансамбл народних игара у нашој 
земљи, који има за циљ очување 
традиције народне игре, певања 
и музике.
Ученици су имали прилику да се 
упознају са новим уметничким 
начином интерпретације игре и 
песме народа са нашег поднебља, 
и стекли ново искуство које ће 
презентовати у оквиру фолклорне 
секције и смотри у уметничком 

стваралаштву – Домијади.
Уживали смо гледајући сценску 
обраду народних игара у виду 
кореографских минијатура. 
Овакве играчице и  играчи 
су новим генерацијама. У 
њиховим играма нема никакве 
извештачености, све је природно, 
све долази из срца и све иде 
право у срце. Привилегија је 
гледати, уживати и учити од њих.

Ученици фолкорне секције 
посетили су концерт 
Нацоналног ансамбла ,,Коло’’ 
који се одржао 20.02.2018.
године у Центру за културу 
,,Влада Дивљан’’.
Приликом оснивања, 1948.
године у Београду, званично 
је назван Ансамбл народне 
игре Србије. Ансамбл ,,Коло’’ 
је једини професионални 

Ансамбл постаје права уметничка репрезентација и од првог дана окупља најеминентније 
стручњаке из области традиционалне игре, музике и песме

Концерт Националног ансамбла Коло

У среду, 21.03.2018.године, ученици 
који нису имали изостанке са 
наставе  у првом полугодишту, на 
предлог педагога Жељке Црноглавац, 
награђени су одласком у позориште 
Мадленијанум у Земуну на представу 
,,Велики Гетсби’’.
Представа је указала ученицима 
на велики значај неговања 
пријатељства и љубави у 
међуљудским односима.
Ученици и васпитачи који 
су присуствовали извођењу 
представе, у којој су носиоци 
главних улога глумци  Иван 
Босиљчић и Тамара Алексић,  
понели су позитивне утиске са 
наведеног догађаја и дружења.
Врсни драматичар Христо Бојчев 
је једно од најзначајнијих дела 
америчке књижевности, роман 
„Велики Гетсби“ С.Ф. Фицџералда, 
преточио у позоришну форму. 
Кроз истоимене филмове Сиднија 
Полака (са Робертом Ретфордом 
у главној улози) и База Лурмана 
( са Леонардом Дикапријем као 
Гетсбијем) роман је доказао своју 
несумњиву филмску податност. 
Христо Бојчев пронашао је прави 

театарски кључ за причање 
велике приче, у неком смислу 
– кључ дијаметрално супротан 
оном који имају одлични 
поменути филмски сценарији. 
Христо разгрће атрактивност 
масовних скупих забава које 
је Гетсби у време прохибиције 
приређивао у свом 
велелепном њујоршком дому 
и долази до снажног упоришта 
за своју драму у Фицџералдовој 
пре свега антиратној љубавној 
причи између Гетсбија и 
његове Дејзи.
Христо Бојчев утемељује своју 
драму на чињеници да су два 
главна јунака, Џеј Гетсби и Ник 
Каравеј, били војници у Првом 
светском рату, а тај рат је из корена 
променио њихове животе. И 
сви остали ликови у драми сву 
на свој начин поредни ратни 
страдалници. Има ли времена у 
којем нема смисла проговорити 
против рата?  Глумачку екипу 
предводи Иван Босиљчић као 
Гетсби. У улози Дејзи Тамара 
Алексић, а у улози Ника Каравеја 
Љубомир Булајић.

ОДЛАЗАК НА ПРЕДСТАВУ 
,,ВЕЛИКИ ГЕТСБИ”

Хуманитарно вече је окупило велики број ученика и васпитача, који су својим присуством дали подршку 
поменутој акцији.

Да Јована победи 
леукемију! Будимо 
хумани!

СЛОБОДНО ВРЕМЕ

Домске Новине
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Забава07

У трци са изумирањем
Поводом Дана планете Земље, 
у понедељак 23.04.2018. 
године одржана је пројекција 
документарног филма „У трци 
са изумирањем“ о масовном 
изумирању врста изазваног 
антропогеним фактором. 
У филму тим новинара и 
активиста на тајном задатку 
разоткрива свет трговине 
угроженим врстама животиња, 
са циљем спречавања масовног 
истребљења. Обилазећи свет 
како би се неопажено увукли 
у најопасније црно тржиште и 
користећи модерну технологију 
да би забележили везу између 
емисије угљен-диоксида и 
истребљења врста, документарац 
открива невероватне и до сада 

невиђене слике које мењају 
начин на који посматрамо свет. 
Пројекцију филма су 
организовали чланови биолошке 
секције. Судећи по коментарима 
који су уследили након пројекције, 
филм је оставио снажан утисак на 
присутне ученике. 
 „У трци са изумирањем” је 
револуционарни документарац 
у коме тим уметника и активиста 
на тајном задатку разоткрива свет 
трговине угроженим врстама, а 
са циљем спечавања масовног 
истребљења. 
„Уз помоћ компаније Discovery, 
верујем да можемо направити 
прекретницу и подстаћи промену 
неопходну за очување планете 
тако да се може одржати живот 

свих врста”, изјавио је режисер 
Луи Психојос. „Никада није 
постојао важнији тренутак од 
садашњег – одлуке које донесемо 
у наредних неколико година 
утицаће на Земљу и животињске 
врсте током предстојећих 
милиона година”. У наредних 100 
година, свет би могао изгубити 
50% свих дивљих врста. Само у  
посљедњих 100 година нестало 
је 90% гепарда и чак 97% светске 
популације тигрова. Морске 
корњаче, леопарди, носорози и 
орангутани су  неке од бројних 
врста којима су дани у наредним 
десетлећима одбројани. Овај 
интензиван документарни еко-
трилер сниман је на тајним 
операцијама и уз помоћ врхунске 
технологије с циљем откривања 
илегалног трговања биљним и 
животињским светом.

По свим критеријумима – обиму, 
квалитету, значају, привлачности, 
резултат је исти – Сајам туризма је 
једна од најуспешнијих манифестација 
у земљи и региону. Само туризам 
са толико шарма спаја бизнис и 
задовољство, само путовања имају 
неодољиву привлачност за све људе на 
планети. Као и до сада, за ових неколико 
дана сајам је постао „свет у малом“, 
али и привредна манифестација која, 
уз пословне, окупља и на десетину 

хиљада „обичних“ посетилаца. Неко 
тражи пословне партнере, а неко 
туристичке аранжмане. Свакако,  ту 
се на једном месту представљају 
туристичке агенције, савези, 
организације, хотели, туристички 
центри, ваздухопловне компаније, 
међународни тур оператори. 
домаћих излагача, на сајму су се 
могли видети и штандови других 
земаља, који одишу топлином и 
гостољубивошћу.

Сваке године Сајам туризма красе 
зимске чаролије. Овогодишњи 
40. сајам одржао се од 22. до 25. 
фебруара под куполама Београдског 
сајма и одушевио све посетиоце. 
Обилазак сајма ученицима 
туристичке секције омогућио је и 
наш Дом у сарадњи са Београдским 
сајмом.
 На нама је сада да пренесемо лепоту 
разних дестинација, још различитије 
кухиње и традиције. 

Туристичка секција, коју води васпитачица Љиља Вулин, посетила је 40. Сајам туризма

САЈАМ ТУРИЗМА

Становник нашег дома је и 
један успешан тенисер. Стефан 
Спасојевић кренуо је да тренира 
тенис већ са шест година, а 
сада доста времена посвећује 
том спорту и веома је успешан. 
Највеча жеља му је да заигра 
меч против Федерера.
Шта те је инспирисало да 
почнеш да се бавиш тенисом?
Инспирисали су ме 
Ноле,Федерер и Надал које сам 
гледао на телевизији као мали. 
Желео сам да играм тенис по 
узору на њих.
Какви су били први кораци?
Почео сам да тренирам тенис са 
шест година још док сам ишао у 
обданиште. Отац би ме сачекао 
и возио на тренинг на  коме сам 
проводио у просеку два сата 
дневно.
Како је изгледао твој први 
сусрет са рекетом?
Први сусрет са рекетом био је у 

клубу Т.К.Металац Ваљево, где сам 
тренирао у групи са још троје деце. 
Тренинзи су били права дечја игра 
у односу на садашње тренинге.
Како изгледа један твој тренинг?
Тренинзи су доста напорни. У 
зависности од времена тренирам 
од два до четири сата дневно плус 
сат времена кондиције.
Шта мислиш да треба да 
поправиш у игри?
Задовољан сам својим форхендом 
и јаким сервисом. Треба да 
поправим бекхенд и да будем 
стрпљивији током игре.
Ко је твој највећи критичар?
Мој највећи критичар је мој отац 
али и човек који ме често хвали.
Ко је твој највећи идол у тенису?
Мој највећи идол је аустралијски 
тенисер Ник Кирјиос.
Са којим би тенисером желео да 
одиграш партију?
Једног дана желео бих да одиграм 
партију тениса са Федерером.

Стефан Спасојевић 
успешан ђак и тенисер
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Домске Новине, Дом ученика средње железничке школе, Здравка Челара 14, Београд

У периоду од 20.03–28.03.2018.

године одржано је регионално 

такмичење Домијада 2018 у 

културно–уметничком стваралаштву 

у следећим категоријама: литерарно 

стваралаштво и издаваштво,  ликовно 

и музичко–сценско стваралаштво 

(фолклор, модерни плес, класична, 

популарна и етно музика, сценски и 

поетски приказ).

Наш Дом је учествовао у свим 

категоријама. Освојили смо прво 

место за костим ,,Жика” у области 

примењене уметности. Макетарска 

секција, освојила је прво и друго место. 

Фолклор је такође освојио прво место, 

друго место класична и популарна 

музика. Имали смо и најбољег 

играча у модерном плесу. Треће 

место - цветни аранжман, 

ликовни рад, уметничка 

фотографија и етно музика. 

ДОМИЈАДА 2018
УМЕТНОСТ И КУЛТУРА

Термини боравка у сали су од понедељка до четвртка у периоду од 11–15 часова и од 18-20 часова 
Ученицима су на располагању столови за билијар, стони фудбал, стони тенис, као и пикадо

Cредња пољопривредна школа са Домом ученика у Свилајнцу је и ове године позвала наш Дом у госте на такмичење и дружење. Радо
смо прихватили позив који је уједно био и изазов за нас. Домаћини су, као и увек били љубазни. Наша очекивања су испуњена.

На Регионалној Домијади 2018  
из нашег Дома учествовало је 
12 екипа које су се такмичиле у 6 
дисциплина. У свим дисциплинама 
смо имали и мушки и женски 
састав. Издвојићемо да је прво 
место у стоном тенису освојио 
Марко Вујићи да су девојке 
освојиле друго место у Одбојци, као 
и у шаху, екипно и појединачно.

РЕГИОНАЛНА 
ДОМИЈАДА 
2018 СПОРТ
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У СЛЕДЕЋЕМ БРОЈУ 
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ИЗЛЕТ ЗА НАГРАЂЕНЕ 
УЧЕНИКЕ - НИШ
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У следећем броју наших домских новина 
очекујте извештај и фотографије са 
матурске вечери, излету награђених 
ученика и још много тога занимљивог.

Наши ученици и ученице били су и на 
наградном излету. Посетили су Дом ученика 
у Нишу, као и знаменитости града. У идућем 
броју, очекујте опширнији текст.

Добили смо позив од  Пољопривредно 
– ветеринарске школе са 
домом ученика у Свилајнцу  на 
традиционално дружење и гостовање, 
у циљу  остваривања програма 
васпитног рада који је реализован 
кроз спортске активности, посете 
културно историјским знаменитостима 
и размену искустава.Од спортских 
активности наши ученици су 
учествовали у стоном тенису (дечаци 
и девојчице). Поред тога,  посетили 
смо природњачки центар у Свилајнцу 
и манастир Манасију. Увече  је 
организовано дружење ученика уз 
надзор васпитача. Поред  домаћина 
и нас, учествовали су и Дом ученика 
„Београд“ и Дом ученика из Лесковца. 

ПОСЕТА НАШИМ 
ДРУГАРИМА У 
СВИЛАЈНЦУ

Слободно време има значајну 
функцију у дневном ритму 
активности. Као могућност за 
одмор, забаву, дружење, стицање 
нових знања и вештина слободно 
време има велики потенцијал 
за уношење квалитета у живот 
ученика. Поред предавања, 
трибина, музичких вечери, 
отварања изложби, Дом нуди 
велики број секција из области 
културе, уметности и спорта које 
ангажују значајан број младих. 
Од уторка, 24. априла 2018.
године, ученици имају могућност 
да користе салу за разоноду 

(играоницу), која се налази у 
управној згради Дома ученика 
средње железничке школе.
Ученицима су на располагању 
столови за билијар, стони фудбал, 
стони тенис, као и пикадо.
Термини боравка у сали су од 
понедељка до четвртка у периоду 
од 11–15 часова и од 18-20 часова. 
Основна намера дома је да 
понудом садржаја у времену 
растерећеном обавеза ученицима 
дом учини атрактивним тако да 
многе потребе могу задовољити 
у кругу дома.

ОТВОРЕНА САЛА ЗА 
РАЗОНОДУ - ИГРАОНИЦА

Награђени костим ,,Жика”. Костим и лутку су креирали чланови 
Креативне секције, коју води васпитачица Верослава Ристић
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